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ROMÂNIA  

JUDEŢUL MARAMUREŞ                                                                                                                                                                 

ORAŞUL TĂUŢII-MĂGHERĂUŞ                                                                                                                                        

CONSILIUL LOCAL  

Nr. 14517/18.11.2024 

Proces-verbal al ședinței extraordinare a Consiliului local al Orașului Tăuții-Măgherăuș 

din data de 15.11.2024 

 

Ședința extraordinară este convocată de Primarul orașului Tăuții Măgherăuș prin Dispoziția nr. 344  

din 14 noiembrie 2024. 

Lucrările ședinței sunt conduse de către președintele de ședință- consilier, Bocuț Ancuța-

Ioana.  

La ședință participă: Primarul orașului, dl. Marinescu Dumitru și Secretarul general, 

dl.Bîndilă Călin-Ioan. 

Președintele de ședință face prezența. Sunt prezenți 15 consilieri locali din 15 în funcție. 

 

Președintele de ședință supune la vot ordinea de zi. 

Vot în unanimitate. 

 

Președintele de ședință supune la vot procesul-verbal al ședinței anterioare. 

Vot în unanimitate. 

 

Primar: Dacă îmi permiteți, așa cum ați văzut și am discutat la ultima ședință, am preconizat că 

urmează să avem o nouă ședință de consiliu local cu privire la aprobarea indicatorilor tehnico-

economici pentru eficientizarea și pentru modernizarea sistemului de iluminat public în orașul Tăuții-

Măgherăuș. Este a doua cerere de finanțare pe care o depunem. În acest moment, pe raza orașului 

Tăuții-Măgherăuș se implementează un contract de înlocuire a becurilor într-un sistem ecologic și 

considerăm că este oportun și important să completăm proiectul inițial pentru a fi înlocuite toate 

lămpile pe raza orașului Tăuții-Măgherăuș cu acest fel de LED-uri ecologice care nu fac altceva 

decât să aducă eficiență atât din punct de vedere al calității luminii, poate ați și văzut, de exemplu și 

pe drumul Băiței, Nistru, câteva străzi în care s-au înlocuit, lumina este la altă calitate și este altceva. 

Mai mult decât atât, este un consum mult mai redus al energiei, care nu face altceva decât să scadă 

facturile, mai ales în condițiile în care vedem toți ce prețuri sunt la energia electrică. Vor fi înlocuite 

796 de lămpi, așa cum văzut și din rapoartele pe care dvs. le-ați primit pentru Hotărârea de astăzi, 

urmând, dacă vom obține finanțarea, să ajungem în fața dvs. să aprobăm proiectul tehnic, indicatorii 

și toate celelalte. Vă mulțumesc! Dacă aveți întrebări, vă stau la dispoziție. 

Consilier Giesswein Cristin: Aș avea niște întrebări și poate o intervenție pe subiectul acesta. Este un 

lucru extraordinar de bun pentru că putem atrage fonduri europene, să ajutăm mediul prin 

eficientizarea sistemului de iluminat public, însă nu am văzut în actele puse la dispoziție nici măcar 

ce putere va avea ... 

Primar: Domnule consilier, dacă îmi permiteți...așa cum ați văzut, noi depunem un proiect. După 

obținerea proiectului se face un studiu de fezabilitate. Studiul de fezabilitate îți va da puterea fiecărei 

lămpi și în funcție de necesitatea care va fi pe fiecare stradă în parte. De exemplu, puterea lămpilor 
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care vor fi pe drumul European E58, nu se compară cu cele care au fost înlocuite pe strada 69. 

Acestea toate rezultă din baza unui studiu de fezabilitate. Noi astăzi discutăm de depunerea unui 

proiect. 

Consilier Giesswein Cristin: Da, dar s-au bugetat niște bani deja, devizul este făcut. 

Primar: Este un deviz general, un deviz care se calculează în funcție de un proiect, cum am spus, 

general de 796 de lămpi, unde, în funcție de obținerea finanțării, lucrurile vor merge mai departe și 

vor fi alocate și aprobate acele puteri necesare care urmează să fie montate pe stâlpii de pe raza 

orașului. 

Consilier Giesswein Cristin: Poate o să fie nevoie de puteri care nu o să ajungă pentru a fi... 

Primar: Acuma nu cred că există să nu se poată pune prin buget o putere necesară pentru a ilumina 

în condiții optime străzile din Tăuți. 

Consilier Giesswein Cristin: Bun, înafară de asta, proiectul pe scurt, prevede montarea unui modul 

de telegestiune. 

Primar: Corect, este un modul de telegestiune. 

Consilier Giesswein Cristin: Și a doua parte este schimbarea efectiv, a corpurilor de iluminat. 

Primar: Da, adică vine corp nou cu sistem de telegestiune. 

Consilier Giesswein Cristin: Ok. În esență, înțeleg că se bugetează pentru această treabă, undeva la 

2000 de lei pentru un audit care să stabilească, câte corpuri de iluminat sunt necesare, adică 

instalatorul sau cine se ocupă, ia din statisticile primăriei suma. 

Primar: Din statisticile primăriei, ia din Electrica, din facturile pe care noi le plătim lunar, deci se 

face un calcul. 

Consilier Giesswein Cristin: Și acesta este un lucru taxat cu 2000 de lei. După mai sunt câteva 

puncte care m-au pus un pic pe gânduri...deci încă o dată repet, în esență demontăm corpuri de 

iluminat vechi, punem pe cel nou, adică pe concret sunt două șuruburi... 

Primar: Domnule consilier, așa de simple credeți că sunt? Deci dacă dvs. considerați, chiar vă invit 

să veniți să vedeți și să participați la montare, dacă atât de simplu vedeți – ”două șuruburi”- vă invit 

să participați cu băieții și să vedeți. 

Consilier Giesswein Cristin: Să știți că eu am văzut cum se montează, și atunci permiteți-mi să vă 

dau câteva... 

Consilier Rakoczi Anton: Sus pe stâlp? 

Consilier Giesswein Cristin: Da, sus pe stâlp într-adevăr. O să vă dau și câteva exemple cu ceea ce 

prevede această cheltuială. Studiul de fezabilitate, ca să știm că avem acele 796 corpuri de iluminat, 

costă 38.000 de lei. Aici este cuprins așa: studiul de fezabilitate, documentația de avizare a lucrărilor 

de intervenție și devizul general, adică să ne scrie devizul acesta general, în care ne spune că ne costă 

fiecare punct, ne costă 38.000 de lei. La punctul următor se bugetează încă 4.000 de lei tot pentru 

obținere de aviz. 

Primar: Sunt mai multe avize, dl. Giesswein, care trebuie obținute 

Consilier Giesswein Cristin: Se bat cap în cap. 

Primar: Nu se bat cap în cap. Ai de obținut, de exemplu, avize care prevăd tot ce înseamnă parte de 

Eletrica, cum ați spus dvs., pe bază de audit, după aceea ai de obținut avize distincte și separate de la 

Drumurile Naționale, pentru că lucrezi pe structuri unde ai nevoie de avize, pe care trebuie să le 

suporți, că nu ai ce face. Este o chestiune foarte clară. 

Consilier Giesswein Cristin: Mai departe, se bugetează un proiect tehnic în valoare de 40.000 de lei. 

Primar: Da, un proiect tehnic care trebuie să se realizeze la ceea ce noi dorim să facem. 

Consilier Giesswein Cristin: Mai departe, se organizează procedurile de achiziție cu 5.000 de lei. 

Mai apoi se ofertează suma de 6.000 de lei pentru asistență tehnică din partea proiectantului, 

proiectantul care, inițial bugetase 40.000 de lei ca să ne facă acest proiect tehnic care, consider eu că 

este o sumă considerabilă pentru a schimba niște lămpi care știm că trebuie schimbate. Avem 40.000 

de lei pentru proiectul tehnic, mai avem după aceea 6.000 de lei pentru asistență tehnică, adică vom 
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fi însoțiți de proiectant care va asista la această înlocuire. Mai departe, aș vrea să vă întreb cât este 

estimată durata lucrărilor? 

Primar: Acum, durata lucrărilor depinde în funcție de finanțare, dar dați-mi voie să vă spun. 

Consilier Giesswein Cristin: Să zicem că de momentul de începere a lucrărilor, deci nu vorbesc de 

proiect și de derulare... 

Primar: Acum, totul depinde de caietul de sarcini. 6 luni de zile, în funcție de cine câștigă, poate să 

vină să îți asigure tot materialul pentru că e o chestiune, sunt foarte multe proiecte care se află în 

derulare în perioada aceasta de finanțare pentru că multe primării obțin finanțări, dar undeva între 12 

luni de zile dăm maxim pentru implementarea proiectului. De la momentul atribuirii contractului 

până la execuție și finalizarea/recepție, maxim 12 luni. Bun, și mai vreau să vă spun ceva legat de 

aceste sume. Aceste sume sunt sume, d-le. consilier, previzionate. Toate aceste sume vor fi atribuite 

în baza unor licitații. Dacă dvs. considerați că e atât de simplu să ”puneți două șuruburi”, vă 

recomandăm să aduceți o firmă la licitație. Să vedeți, că e atât de ușor de zis că ”punem două 

șuruburi”. Încă un aspect... 

Consilier Giesswein Cristin: Nu este vorba despre șuruburi, este vorba despre sume foarte mari care 

se percep pentru această lucrare. 

Primar: Este părerea dvs., noi avem aici ce ne spun specialiștii și... 

Consilier Giesswein Cristin: Pe lângă toate cheltuielile acestea, alocăm încă 20.000 de lei pentru 

diriginte de șantier, care să supervizeze. 

Primar: D-le Giesswein, altfel nu poți recepționa lucrarea la Electrica, nu ți-o ia nimeni, chiar și 

acasă dacă îți faci o instalație, ai nevoie de diriginte de șantier. 

Consilier Giesswein Cristin: Eu știu ce obligativitate am, dar ce vreau să vă spun, un diriginte de 

șantier se plătește undeva la un 2.000 de lei. 

 

Continuă discuțiile pe această temă, iar președintele de ședință intervine.  

 

Președinte de ședință: O să vă rog, pe rând dacă se poate, pentru că așa nu ne înțelegem. Vă rog 

domnule consilier dacă mai aveți ceva de adăugat. 

Consilier Costin Ștefan-Andrei: Eu prestez munca pentru Electrica și pentru Telecomunicații. 

Prețurile nu sunt mici, sunt foarte mici. Pentru două persoane care trebuie să ne asigure în 

permanență susținere, le plătești 50 de euro pe oră la firmă privată. Acestea sunt taxele, îți dau 

tarifele... 

Consilier Giesswein Cristin: Ok, dar să nu ajungem de la un subiect la altul, să nu generalizăm. Aici 

vorbim de niște lucruri concrete care, toate cumulate, ne aduc la o sumă de 3.000.000 de lei. 

Consilier Costin Ștefan-Andrei: Cristin, sunt nerambursabile, doar TVA-ul. 

Primar: Dar înțelegi, d-le consilier că e vorba de lucrări... 

Președinte de ședință: Și eu cred că acestea sunt controlate și verificate. D-le consilier, eu aș vrea să 

mergem un pic mai departe, deci eu cred că toate acestea sunt controlate și verificate, nu ne lasă 

nimeni să facem lucruri... 

Consilier Giesswein Cristin: Vă rog să îmi permiteți, încă o chestie...toate sunt verificate... dacă 

mâine o să avem același document în care scrie 10.000.000 de lei pentru un corp de iluminat, o să 

mergem pe premisa că totul a fost verificat și e ok? 

Primar: D-le Giesswein, o să fie scos la licitație, ca să înțelegeți... 

Consilier Giesswein Cristin: Nu are nici o legătură. 

Primar: Dar cum să nu aibă nici o legătură!? Este un preț al unui obiectiv estimat. La licitație se 

vine, se participă și se obține prețul pentu acel obiectiv. Acum încercați să ne explicați ce? 

Consilier Giesswein Cristin: Am vrut să obțin niște informații. 

Primar: Și le-ați obținut. Vi le-am spus, vi le-am arătat, ați văzut și toate documentele în deviz, ați 

văzut tot ce înseamnă situațiile care sunt necesare și ”Noapte bună”. 

Consilier Costin Ștefan-Andrei: Atenție! Că în proiect trebuie să sprijinim acele cheltuieli.  
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Continuă discuțiile, iar Secretarul General Bîndilă Călin-Ioan intervine. 

Secretar General: Vreau să vă spun că astăzi nu votați indicatori tehnico-economici, nu votați sume, 

nu votați nimic. Se votează depunerea unui proiect. Dacă se va bugeta acest proiect și-l vom câștiga, 

atunci se va ajunge la votat sume și la discutat în concret pe sume. Acum sunteți sau nu de acord cu 

depunerea proiectului. Asta este astăzi. 

Președinte de ședință: Exact așa și sună: ”Proiect de hotărâre privind aprobarea participarii la 

„Programul privind cresterea eficientei energetice a infrastructurii de iluminat public”, a documentatiei 

tehnico-economice si a indicatorilor tehnico-economici aferenti proiectului „EFICIENTIZAREA SI 

MODERNIZAREA SISTEMULUI DE ILUMINAT PUBLIC IN U.A.T. ORAȘUL TĂUȚII-MĂGHERĂUȘ, 

JUDEȚUL MARAMUREȘ” si sustinerea cheltuielilor necesare implementării proiectului care nu sunt 

finanțate de AFM. 

Consilier Giesswein Cristin: Mai am o singură întrebare. Dacă s-a luat în considerare ce o să facem 

cu corpurile de iluminat vechi? 

Primar: La corpurile care sunt luate jos, vom face proces-verbal de custodie la firma care se ocupă 

de mentenanță și se folosesc la înlocuirea lămpilor care nu au fost afectate, sau unde avem de făcut 

noi extinderi. Deci, sunt ale noastre și ne vom folosi de ele în continuare. 

 

 

1. Proiect privind aprobarea participarii la „Programul privind cresterea eficientei energetice a 

infrastructurii de iluminat public”, a documentatiei tehnico-economice si a indicatorilor tehnico-

economici aferenti proiectului „EFICIENTIZAREA SI MODERNIZAREA SISTEMULUI DE 

ILUMINAT PUBLIC IN U.A.T. ORAȘUL TĂUȚII-MĂGHERĂUȘ, JUDEȚUL MARAMUREȘ” si 

sustinerea cheltuielilor necesare implementării proiectului care nu sunt finanțate de AFM. 

 

Presedinte de ședință: Supunem la vot acest Proiect de hotărâre. Cine este pentru? 

Votat cu 13 voturi pentru, consilierii Giesswein Cristin și Neța Lucian-Bogdan se abțin. 

 

Președintele declară ședința închisă. 

 

Preşedinte de şedinţă,                                                      Secretar general, 

Bocuț Ancuța-Ioana                  Bîndilă Călin-Ioan 

 

 

Întocmit, 

Mogia Patrick  


